
December 2024 
Dear Euroclassica friends and colleagues, 
 
Amid a pile of Christmas post (for which so many thanks), I get back to you with heartfelt 
wishes, including a to-do-list.  
This letter will be read by ca. fifty delegates/ associated partners. What if each of you would 

spread the "good news" (εὐαγγέλιον      ) to five more contacts? It would be so great for our 
wonderful and ever growing Euroclassica. Here we go! 
 
1) Follow us regularly on socials: Facebook, Instagram, and X. 
2) Show the promotional video of our latest and superb Annual Conference, Frascati, 
August 2024. Did you know that Vivarium Novum provides you with thousand of pages of 
Latin and Ancient Greek material, for direct use in the classroom? 
3) Do you prefer texts over spoken videos? Our beautiful leaflets exist in three languages: 
English, French, and German. 
4) Promotional talks about Teaching Classics Today, by Peter Glatz, and by myself. 
5) Teaching Classics Worldwide is out, no doubt one of the most important didactic 
publications of the last years. 
6) All thanks to Eugenia Manolidou and the most amazing Elliniki Agogi, a super active 
associated partner for the promotion of teaching by living approach of the Ancient Greek 
language. Here an excerpt video from the Delphi Economic Forum 2024. 
7) We still need your help for our Map of Europe: check for your country and get in touch 
with Peter Glatz [peter.glatz@eduhi.at] as soon as possible if something is missing.  
8) Same counts for our new Europatria book. See p. 71-73 of our latest Newsletter. So far, 
responses have been good, but the number of submissions so far is disappointing. We 
extended the deadline till 1 March 2025. Please get in touch if you foresee difficulties for 
your chapter. 
9) By all means, have a look at the latest Newsletter. P. 68-70 on the EGEX and ELEX exams, 
which ran this year under Bärbel Flaig, and will be coordinated next year by Jeroen Vis. P. 
39-40 for first preliminary news regarding our annual conference, 19-21 August 2025 in 
wonderful Sofia, Bulgaria. P. 59-66 on a new fantastic Homeric Summer school at Chios, 
18-27 July 2025 (thanks to the amazing organizational skills of Maria-Eleftheria Giatrakou). 
10) Cursor is our flagship journal. A treasury of material, all for you, online. But do not forget 
to get yourself an annual subscription too! 
11) Speaking about treasures: our very own Peter Glatz is currently building a new website, 
about which we will inform you in due time. Meanwhile, keep enjoying and using this one.  
 
Christian Laes, 
proud and happy president, 
with all best wishes for the Holiday Season 
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Décembre 2024 
Chers amis d'Euroclassica, chers collègues, 
 
Au milieu d'une pile de courrier de Noël (pour lequel je vous remercie beaucoup), je reviens 
vers vous avec des vœux sincères ainsi qu'une liste de choses à faire.  
Et si chacun d'entre vous répandait la "bonne nouvelle" (εὐαγγέλιον      ) à cinq autres 
contacts ? Ce serait tellement génial pour notre merveilleuse association, qui est toujours 
en pleine croissance. Donc allons-y ! 
 
1) Suivez-nous sur les réseaux sociaux : Facebook, Instagram, et  X. 
2) Montrez la vidéo promotionnelle de notre dernière et superbe Conférence annuelle, à 
Frascati (août 2024) :  Annual Conference, Frascati, August 2024. Saviez-vous 
que  Vivarium Novum vous fournit des milliers de pages de matériel latin et grec ancien ( 
thousand of pages of Latin and Ancient Greek material), pour une utilisation directe en 
classe ? 
3) Préférez-vous les textes aux vidéos ? Nos magnifiques dépliants ( beautiful leaflets) 
existent en trois langues : anglais français et allemand. 
4) Suivez les Entretiens promotionnels sur l'Enseignements des Langues et Cultures 
classiques Aujourd'hui (Teaching Classics Today, by Peter Glatz, and by myself). 
5) Le livre Teaching Classics Worldwide (Enseigner les Classiques dans le Monde) est sorti, 
sans aucun doute l'une des meilleures publications didactiques de ces dernières années 
(most important didactic publication)  
6) Grâce à Eugenia Manolidou et à l'extraordinaire association  Elliniki Agogi, partenaire 
associée très active pour la promotion de l'enseignement par l'approche vivante de la 
langue grecque ancienne, trouvez ici un extrait de la vidéo du  Delphi Economic Forum 
2024. 
7) Nous avons encore besoin de votre aide pour la carte interactive de l'Europe ( Map of 
Europe) : vérifiez pour votre pays et prenez contact avec Peter Glatz [peter.glatz@eduhi.at] 
aussitôt que possible si quelque chose manque.  
8) Pour la suite d'Europatria, reportez-vous aux  pages 71-73 de notre dernière Lettre 
d'information (our latest Newsletter).  Nous avons déjà eu de bonnes réponses mais le 
nombre des contributions est encore insuffisant. Nous avons prolongé la date limite 
jusqu'au 1er mars 2025. Veuillez nous contacter si vous avez des difficultés pour votre 
chapitre. 
9) Jetez un coup d'œil à la dernière lettre d'information (at the latest Newsletter)  
- p. 68-70 sur les examens EGEX et ELEX, qui se sont déroulés cette année sous la direction 
de  Bärbel Flaig, et qui seront coordonnés l'année prochaine par Jeroen Vis. 
- p. 39-40 sur le pré-programme de la prochaine Conférence qui aura lieu du 19 au 21 août 
2025 à Sofia en  Bulgarie.  
- p. 59-66 sur la prochaine session de l'Academia Homerica à Chios, qui se déroulera du18 
au 27 juillet 2025 (grâce aux compétences de Maria-Eleftheria Giatrakou). 
10) Cursor est notre revue phare. Un trésor de ressources à votre disposition en ligne. Mais 
n'oubliez pas de vous abonner à la revue ! 
11) En parlant de trésors, notre cher Peter Glatz est en train de construire un nouveau site 
Web, dont nous vous informerons en temps voulu. En attendant, continuez à profiter de 
celui-ci et à l'utiliser. 
 
Christian Laes, 
Président fier et heureux 
avec tous mes vœux pour les fêtes de fin d'année 
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